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Nawet 5,5 mln z•otych kary mog• 
kosztowa• •rm• Strabag opó•nienia 
w przebudowie drogi krajowej w 
!•cznej.

Kierowcy z ••cznej s• oburzeni. 
Od kilku miesi•cy g•ówna droga przez 
miasto to istny tor przeszkód. Nie trudno 
tu o uszkodzenie ko•a czy zawieszenia 
samochodu. Do tego wieczorami panuj• 
tam przys•owiowe egipskie ciemno•ci.

Na remont drogi ••czna czeka•a po-
nad 30 lat. Wszyscy w napi•ciu •ledzili 
medialne doniesienia i oczekiwali na 
podpisanie potrzebnych dokumentów. 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych 
i Autostrad w post•powaniu przetargo-
wym wybra•a !rm• Strabag jako wy-
konawc• inwestycji. To dobra i spraw-
dzona !rma – mo"na by•o przeczyta# 
w artyku•ach o przebudowie krajowej 
drogi nr 82.

Pomimo pó$nej zimy wykonawca 
nie dotrzyma• ustalonego w umowie 
terminu. Od pierwszego grudnia 2010 
w mie•cie mia•y by# dwa nowe ronda 
oraz przebudowana droga z dwiema 
jezdniami, kanalizacj• o•wietleniem i 

chodnikami. Strabag opó$nienia t•u-
maczy z•• pogod•. GDDKiA nalicza 
im jednak za ka"dy dzie% zw•oki 30 
tysi•cy z•otych kary umownej.

Miasto, które partycypuje w kosz-
tach kanalizacji deszczowej oraz 
p•aci za o•wietlenie uliczne tak"e ma 
opó$niania.

- Wykonawca o•wietlenia zosta• 
w przetargu wy•oniony jeszcze w roku 
ubieg•ym, ale ze wzgl•du na niezreali-
zowanie prac przez 
g•ównego wykonawc• 
nie móg• przyst!pi" do 
swoich robót – mówi 
Dariusz Kowalski 
zast•pca burmistrza 
••cznej. Informuje 
równie" o tym, "e 
przed•u"aj•cy si• re-
mont to zniszczone 
chodniki i miejskie 
drogi poniewa" znacz-
na cz••# ruchu kiero-
wana jest objazdami 
przez miasto. 

Ratusz wyst•pi• 

do GDDKiA o to by w ramach rekom-
pensaty wyremontowa•a mieszka%com 
••cznej dalszy odcinek drogi od bu-
dowanego ronda przy Wameksie a" po 
•wiat•a na ulicy Staszica. Generalna 
Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 
t•umaczy, "e dalszy odcinek drób nie 
by• przewidziany do remontu. 

Jak sprawa si• zako%czy? Jeszcze 
nie wiadomo. By# mo"e w jej rozwi•-
zaniu pomo"e Marsza•ek Województwa 
Lubelskiego, który za kilka dni przyje"-
d"a do ••cznej.

Grzegorz Kuczy•ski

B•dzie kara za opó•nienia?

W najbli"szy poniedzia•ek do ••cz-
nej przyjedzie Marsza•ek Województwa 
Lubelskiego Krzysztof Hetman wraz z 
pos•em RP Marianem Starownikiem.

Spotkanie b•dzie mia•o charakter 
otwarty podczas, którego poruszone 
zostan• m.in. tematy rozwoju gospo-
darczego czy s•u"by zdrowia.

Marsza•ek wypowie si• na temat 
inwestycji przechodz•cych przez pod-
leg•y mu urz•d, infrastruktury drogowej, 
•rodków unijnych i szerokopasmowego 
internetu. Marsza•ek ma mówi# tak"e o 
budowie elektrowni oraz projektach z•o-
"onych przez miasto ••czna w tym wnio-
sku o unijne do!nansowanie rewitalizacji 
najstarszego osiedla Stare Miasto.

Spotkanie odb•dzie si• w ponie-
dzia•ek 4 kwietnia o godzinie 16.30 w 
gimnazjum im. Boles•awa Chrobrego w 
••cznej przy ul. Pi•sudskiego 12.  Arek

Porozmawiaj 
z pos•em 
i marsza•kiem

Rok temu na sta" z urz•du 
pracy posz•o prawie 700 osób, w 
tym pójdzie tylko 200. Dlaczego 
tak ma•o?

Planowanie tegorocznych wy-
datków Powiatowego Urz•du Pracy 
w ••cznej nie by•o •atwe. – Kiedy 
s! pieni!dze, to wszystko idzie jak 
z p•atka, ale w takiej sytuacji mu-
sieli•my d•ugo zastanawia" si• co 
wyrzuci" a co zostawi" – o spotkaniu 
z dyrekcj• urz•du pracy opowiada 
zast•pca burmistrza ••cznej Dariusz 
Kowalski.

Ci•cia ju" da•y si• we znaki ••cz-
nianom. - Zacz!•em studia podyplo-
mowe licz!c na do#nansowanie, a tu 
klapa – skar"y si• m•ody mieszkaniec 
••cznej. – A przecie$ jeszcze niedawno 
urz!d dop•aca• si• do studiów. Dlaczego 
si• z tego wycofa•?

Powodem jest brak pieni•dzy 
wynikaj•cy z ci•# rz•dowych. Mini-
sterstwo pracy i polityki spo•ecznej 
szuka oszcz•dno•ci, dlatego w tym 
roku znacznie zmniejszy•o dotacj• dla 
urz•dów pracy w ca•ej Polsce. 

Mniej kasy w urz•dach pracy
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Rodzimy gang Olsena
3 marca do prokuratury zostali do-

prowadzeni trzej sprawcy, którzy w•a-
mali si• do kilku domków letniskowych 
oraz sklepu spo"ywczo-przemys•owego 
na terenie gminy Ludwin. 

W po•owie lutego na terenie gminy 
Ludwin dosz•o do kilku w•ama% do 
domków letniskowych oraz w•amania 
do sklepu spo"ywczo-przemys•owe-
go. Sprawcy brali co popad•o. •upem 
pad•y butle gazowe, lampy ogrodowe, 
kosa spalinowa, telewizor oraz inne 
przedmioty wyposa"enia gospodarstwa 
domowego, a tak"e ró"ne artyku•y z 
okradzionego sklepu. ••czn• warto•# 
skradzionego mienia okre•lono na 
ponad 4 tys. z•.

••czy%scy kryminalni zajmuj•cy 
si• tymi w•amaniami na pocz•tku 
marca zatrzymali trzech podejrzewa-
nych m•"czyzn. Okazali si• nimi dwaj 
bracia w wieku 20 i 23 lat - mieszka%cy 
gm. Ludwin oraz ich 20 – letni kolega 
z gm. ••czna. Policjanci odzyskali 
cz••# skradzionego mienia. Zgodnie z 
obowi•zuj•cym prawem za kradzie" z 
w•amaniem grozi kara do 10 lat pozba-
wienia wolno•ci.
Chcieli rozebra• transformator

Na pocz•tku marca policjanci 
otrzymali informacj•, "e nieznani 
sprawcy w•amali si• do stacji transfor-
matorowej nale"•cej do Urz•du Gminy 
w Puchaczowie sk•d ukradli blachy 
aluminiowe. Straty zosta•y oszacowane 
na kwot• 20 tys. z•. 

••czy%scy policjanci zajmuj•cy si• 
tym w•amaniem szybko ustalili dwóch 
sprawców. Jeden z nich 26–letni miesz-
kaniec gminy Puchaczów tra!• w r•ce 
policjantów ju" 9 marca. Ju" nast•pnego 
dnia  rano stró"e prawa zapukali do 
mieszkania jego 40–letniego kompana, 
równie" mieszka%ca gm. Puchaczów. 
Okaza•o si•, "e m•"czy$ni skradzione 
•upy przewie$li samochodem do pobli-
skiego lasu a nast•pnie chcieli je sprze-
da# w punkcie skupu z•omu. Policjanci 
odzyskali cz••# skradzionych elemen-
tów transformatorowych i przekazali 
w•a•cicielowi. Im te" teoretycznie grozi  
kara do 10 lat pozbawienia wolno•ci.
Pechowy trzynasty

13 marca o godz. 19 Powiatowe 

Stanowisko Kierowania przyj••o zg•o-
szenie o po"arze budynku mieszkalnego 
w miejscowo•ci Jaszczów w gminie 
Milejów. W trwaj•cych 2 godziny  
dzia•aniach ga•niczych bra•o udzia• 
18 ratowników z zast•pu ratowniczo-
ga•niczego z JRG ••czna oraz OSP 
Milejów i OSP •a%cuchów. Szcz••cie 
w nieszcz••ciu polega•o na tym, "e nie 
by•o o!ar w ludziach. Trwa ustalanie 
przyczyn po"aru. 

Zaczyna si• natomiast inna plaga 
po"arów wynikaj•ca z nieostro"no•ci 
i zwyk•ej g•upoty – tylko pomi•dzy 
11 a 17 marca w powiecie ••czy%skim 
stra"acy je$dzili gasi# 3 po"ary •mieci w 
kontenerach i 4 po"ary suchej trawy.   
Na podwójnym gazie

Policjanci zatrzymali dwóch wyj•t-
kowo nieodpowiedzialnych kierowców. 
Pierwszy z nich 30-latek kierowa• 
polonezem bez dokumentów, ale za 
to z 3 promilami alkoholu w organi-
zmie. Kolejny zatrzymany to 45-latek, 
który kieruj•c bmw wjecha• do rowu 
i dachowa•. Jak si• okaza•o, on tak"e 
jecha• „po kieliszku”. Ponadto, poli-
cjanci przypuszczaj•, "e m•"czyzna 
móg• tak"e uszkodzi# zaparkowanego 
na ulicy forda.

20 marca po godzinie 18.00 ••czy%-
scy policjanci patroluj•cy teren miasta 
zauwa"yli na ul. Braci Wójcickich 
poloneza, którego kierowca prowadzi• 
auto wyj•tkowo niezbornie. Kieruj•cy 
nie reagowa• na polecenia munduro-
wych do zatrzymania. Po chwili stró"e 
prawa udaremnili mu dalsz• jazd•. Za 
kierownic• pojazdu siedzia• 30-letni 
m•"czyzna bez sta•ego miejsca zamel-
dowania. Po sprawdzeniu jego stanu 
trze$wo•ci okaza•o si•, "e mia• ponad 
3 promile alkoholu w organizmie. 
Ponadto 30-latek nie posiada• dowodu 
rejestracyjnego pojazdu, ubezpieczenia 
OC oraz prawa jazdy.

Nieca•e cztery godziny pó$niej 
policjanci otrzymali informacj•, "e 
w miejscowo•ci Turowola w gminie 
Puchaczów w rowie le"y bmw. Kiedy 
pojechali na miejsce, ustalili, "e kie-
ruj•cy jad•c od ••cznej w kierunku 
Puchaczowa straci• panowanie nad 
pojazdem zjecha• do rowu a nast•pnie 
dachowa•. Policjanci sprawdzili stan 

trze$wo•ci 45-letniego mieszka%ca 
powiatu Tarnogórskiego. Okaza•o si•, 
"e m•"czyzna mia• ponad 1,5 promila 
alkoholu w organizmie. On te" nie 
posiada• dokumentów wymaganych 
do prowadzenia pojazdów. W trakcie 
zdarzenia kieruj•cy dozna• ogólnych 
pot•ucze% cia•a i zosta• przewieziony 
do szpitala w ••cznej. Policjanci spraw-
dzaj• te" czy ten sam kieruj•cy by• 
sprawc• uszkodzenia zaparkowanego 
na jednej z ulic forda focusa. 
Wysoka cena markowych ubra# 

23 marca do Komendy Powiatowej 
Policji w ••cznej zg•osi•a si• mieszkan-
ka gminy Ludwin ze skarg•, "e kto• w 
nocy z poniedzia•ku na wtorek ukrad• z 
jej posesji markow• odzie" nale"•c• do 
jej syna, któr• rozwiesi•a po praniu na 
sznurze. Straty oszacowa•a na 560 z•. 

••czy%scy policjanci zajmuj•cy si• 
t• kradzie"• ustalili sprawc•. Okaza• 
si• nim 31-letni mieszkaniec gm. Lu-
dwin. Kiedy zosta• zatrzymany, mia• 
ponad promil alkoholu w organizmie 
oraz skradzione spodnie. Stró"e prawa 
znale$li w jego mieszkaniu cz••# skra-
dzionej odzie"y m. in. kurtk• i bluzy 
sportowe. Odzyskana cz••# odzie"y 
zosta•a przekazana w•a•cicielowi. Po 
wytrze$wieniu m•"czyzna us•ysza• 
zarzut kradzie"y. Grozi mu kara do 5 
lat pozbawienia wolno•ci a to wysoka 
cena nawet jak za markowe ubrania. Nie 
lepiej by•o poszuka# w ciuchlandzie?
Wybuchowy kibic

23 marca policjanci zatrzymali 22-
letniego mieszka%ca ••cznej. Us•ysza• 
zarzut z Ustawy o bezpiecze%stwie 
imprez masowych. Grozi mu kara 
grzywny, ograniczenia wolno•ci albo 
pozbawienia wolno•ci do lat 2 oraz 
zakaz wst•pu na imprezy masowe.

Do zdarzenia dosz•o na pocz•tku 
marca. Podczas trwaj•cego meczu GKS 
Bogdanka – Górnik Polkowice kto• 
rzuci• odpalon• petard• ponad g•owami 
innych osób, które przebywa•y w sek-
torze kibiców, powoduj•c zagro"enie 
"ycia, zdrowia i bezpiecze%stwa osób 
przebywaj•cych na stadionie. Na szcz•-
•cie nikt nie odniós• "adnych obra"e%. 
Istniej•ce natomiast na stadionie •rodki 
bezpiecze%stwa pozwoli•y policjantom 
ustali# stadionowego chuligana. Bo 
prawdziwe kibicowanie, przynajmniej 
w najwy"szych klasach rozgrywkowych 
to ma ju" z g•owy.                   opr. nor

Policjanci zatrzymali 18-letniego 
mieszka%ca Che•ma, który z siekier• 
zaatakowa• s•siada swoich dziadków. 
Przyszed• po pieni•dze i z•oto, uwa-
"aj•c zapewne i" 57-letni mieszkaniec 
gminy Cyców musi je posiada#. Nie 
spodziewa• si• oporu i dosz•o do walki 
w wyniku której gospodarz domu z 
licznymi obra"eniami tra!• do szpitala. 
Napastnik zbieg•. 

Do zdarzenia dosz•o w sobot• 
wieczorem. Oko•o godz. 21.00 do 
domu 57 – letniego mieszka%ca gm. 
Cyców zapuka• m•odzieniec. Gospodarz 
widz•c, "e to wnuk s•siadów, wpu•ci• 
go do •rodka. Jakie jednak by•o jego 
zdziwienie, gdy okaza•o si•, "e znany 
mu m•odzieniec nie przyszed• z jak•• 
drobn• pro•b•, ale zacz•• mu grozi# 
i u"ywaj•c siekiery jako argumentu 
za"•da• pieni•dzy i z•ota. Mi•dzy 
m•"czyznami dosz•o do szarpaniny, 

podczas której gospodarz po prostu 
zabra• siekier• m•odemu napastnikowi 
i wypchn•• go z domu.

Taki nieoczekiwany przebieg wy-
darze% dodatkowo rozjuszy• napastnika, 
który z podwórza  zacz•• wybija# szyby 
w oknie mieszka%ca gminy Cyców. 
Z domu wybieg• do niego w•a•ciciel 
posesji i dosz•o do kolejnej szarpaniny. 
Tu 57-latek mia• ju" mniej szcz••cia 
bo zosta• poraniony kawa•kiem szk•a. 
Z ranami ci•tymi brzucha i ramienia 
tra!• do szpitala w ••cznej. 

Policjanci oczywi•cie zatrzymali 
napastnika, którego poszkodowany w 
bójce dok•adnie wskaza• i osadzili w 
policyjnym areszcie. Na razie nie s• 
nam znane przyczyny tak g•upiego 
dzia•ania 18-latka, ale wiadomo, "e 
za ten czyn grozi mu kara nawet do 
12 lat wi•zienia. 

                                                  (r)

Siekierezada po che•msku

Na mocy decyzji z dnia 21.03.2011 wydanej przez burmistrza ••cznej, mia•a 
miejsce w dniach 25 i 26 marca tego roku „&wi•teczna Zbiórka 'ywno•ci”. By•a 
przeprowadzona na terenie sklepów STOKROTKA przy ul. Wierzbowej i ul. Jana 
Paw•a II w ••cznej. Akcja odby•a si• pod patronatem Ko•ció•ka Chrze•cijan Wiary 
Ewangelicznej, Zboru w ••cznej ul. Pi•sudskiego 4. ••cznie zebrali•my 435 kg 
"ywno•ci, która b•dzie rozprowadzona dla rodzin szczególnie potrzebuj•cych.

Jako Ko•ció•, w zwi•zku z t• akcj• ponie•li•my koszt 300 z• na: wydruk plakatów 
i ulotek, op•at• za wydanie zezwolenia przez Burmistrza ••cznej oraz koszt paliwa.

Informujemy, "e w tym roku zaplanowali•my w dniach 2 i 3 wrze•nia oraz 2 
i 3 grudnia dwie podobne akcje i prosimy pa%stwa o w••czenie si• w nie.

Serdecznie dzi•kujemy wszystkim o•arodawcom. 
Z okazji nadchodz•cych $wi•t Wielkanocnych 

sk•adamy najlepsze "yczenia.

KChWE – Zbór w !"cznej
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Martwa natura, owoce, kwiaty – to 
tematy obrazów S•awomira Tkaczyka. 
Mo"na je obejrze# w Osiedlowym 
Domu Kultury w ••cznej. Na wernisa"u 
wystawy autora przedstawi•a Maria Zu-
za%ska, lider stowarzyszenia „Plama”, 
zrzeszaj•cego ••czy%skich artystów. 

- S•awomir Tkaczyk maluje farbami 
akrylowymi, bardzo odwa$nie u$ywa ko-
lorów, które mocno ze sob! kontrastuj!. 
W jego procesie twórczym ujawnia si• 
wn•trze artysty – mówi•a Zuza%ska. 
S•awomir Tkaczyk na co dzie% mieszka 
w Krasnymstawie, w swojej twórczo•ci 
malarskiej najbardziej skupia si• na 
kolorze i nastroju obrazów. W grudniu 
jury warszawskiego konkursu „Zadra” 
wyró"ni•o obraz Tkaczyka zatytu•owa-
ny „Jesienne ró"e”. 

kk 

Wn•trze 
artysty Kilkana%cie blaszanych gara"y 

straszy•o na osiedlu Niepodleg•o%ci 
od ubieg•ego roku. Teraz dostawio-
no do nich kilkadziesi•t kolejnych. 
Nie spodoba•o si• to w•adzom mia-
sta i znacznej cz•%ci mieszka#ców 
!•cznej.

- Teraz z okna mieszkania widz• 
szpec!ce miasto budy – mówi 24-letni 
Micha• z osiedla Niepodleg•o•ci. Odpo-
wiedzialni za taki stan rzeczy powinni 
ponie•" konsekwencje. Wtóruje mu 
30-letnia Magda - Przecie$ to s! jakie• 
$arty. Blaszane gara$e w takim miejscu? 
– pyta retorycznie kobieta.

Gara"e postawione zosta•y na 
prywatnej dzia•ce przy ulicy Kardyna•a 
Wyszy%skiego, która zgodnie z planem 
zagospodarowania przestrzennego prze-
znaczona jest pod budow• budynku wie-
lorodzinnego oraz parkingu dla 
jego przysz•ych mieszka%ców. 
Dzikiemu gara"owisku wojn• 
wypowiedzia• ju" w ubieg•ym 
roku burmistrz Teodor Kosiar-
ski. W odpowiedzi na pismo 
w•odarza miasta, powiatowy 
inspektorat nadzoru budow-
lanego wyda• nakaz rozbiórki 
samowoli budowlanej.

Gara"e zostan• wi•c prze-
niesione, ale niedaleko, na s•-

Ju" nie 104 a 100 funkcjonariuszy 
b•dzie strzeg•o bezpiecze%stwa miesz-
ka%ców powiatu ••czy%skiego i to pod 
warunkiem, "e wcze•niej og•oszony 
zostanie konkurs na zape•nienie 8 wa-
katów nowymi pracownikami.

O ilo•ci policjantów mówi• w 
trakcie sesji Rady Powiatu zast•pca Ko-
mendanta Powiatowego Policji podinsp. 
Mariusz Siegieda. 

- Obecnie w 
naszej jednostce 
pracuje tylko 94 
funkcjonariuszy. 
Mamy 12 waka-
tów i nie wiemy 
kiedy zostan! one 
uzupe•nione. Do-
datkowo niedawno 
dowiedzieli•my si•, 
$e b•dziemy mogli 
przeszkoli" i przy-
j!" tylko 8 osób. 

Taka decyzja zapad•a na wy$szych 
szczeblach – odpowiada• do dodatkowe 
pytania Mariusz Siegieda. - By" mo$e 
ma to zwi!zek z oszcz•dno•ciami.

Najwyra$niej Komenda Woje-
wódzka uwa"a nasz powiat za bezpiecz-
ny skoro decyduje si• na zmniejszenie 
liczby policjantów. Przynajmniej b•d• 
mieli now• komend•, której budowa 
post•puje.                                      GK

B•dzie mniej policjantów

siedni• dzia•k•. Okazuje si• bowiem, 
"e na pobliskich gruntach gara"e mog• 
by# umieszczane bez przeszkód. Zgod• 
na to wyda• ju" wydzia• budownictwa 
starostwa powiatowego.

Gara"owiska powsta•y przez to, 
"e na osiedlach brakuje miejsc parkin-
gowych, a samochodów przybywa z 
ka"dym rokiem. Spó•dzielnie powin-
ny pomy•le# o zapewnieniu swoim 
mieszka%com parkingów, których nie 
buduj• ju" od kilku lat. Jest te" drugie 
wyj•cie, postawienie prawdziwych 
gara"y zamiast baraków. Nie mo"emy 
doprowadza# do sytuacji w której wokó• 
nas b•d• wyrasta•y dzikie gara"owiska 
stawiane jak si• chce, byle gdzie i z byle 
czego. „Puszki” stoj• tak"e na osiedlu 
Samsonowicza, tyle, "e zlokalizowane 
s• na skraju osiedla.                     Arek

Gara"owa brzydota zostaje
Znik•y ulgi na bilety jednorazowe 

u najwi•kszych przewo•ników na 
trasie !•czna – Lublin. Oznacza to 
kolejne ju" podwy"ki cen.

Z pocz•tkiem marca ceny biletów 
ulgowych zosta•y zrównane z biletami 
normalnymi. Jeszcze rok temu koszto-
wa•y ona na trasie ••czna-Lublin 2,5 
z• teraz w wyniku dwukrotnych zmian 
cen ju" 3,5z•.

- Nasza #rma nie podnios•a cen 
w styczniu gdy stawki VAT zosta•y 
zmienione. Postanowili•my najpierw 
sprawdzi" czy damy rad• ud%wign!" ta-
kie obci!$enie. Niestety do tych kosztów 
dosz•y kolejne jak paliwo – t•umaczy 
!rma ••cz-Trans.

Przewo$nik t•umaczy tak"e, "e 
chc•c zrobi# uk•on w kierunku tych, 
którzy nie mogli do tej pory liczy# na 
ulgi pozostawia ceny biletów normal-
nych na dotychczasowym poziomie.

- Zmiana cen biletów ulgowych 
jednorazowych wesz•a z dniem pierw-

Nagroda Burmistrza !•cznej za 
osi•gni•cia w dziedzinie twórczo%ci 
artystycznej, upowszechniania i 
ochrony dóbr kultury „!•czy#ski 
Odyniec Kultury” w tym roku nie 
zostanie przyznana.

'aden ze z•o"onych wniosków 
nie uzyska• wymaganej wi•kszo•ci 3/4 
g•osów cz•onków Kapitu•y obecnych 
na posiedzeniu.

Kapitu•• tworz• Komisja Kultury, 
Sportu, Turystyki i Spraw M•odzie"y 
Rady Miejskiej, dyrektorzy Centrum 
Kultury i Miejsko-Gminnej Biblioteki 
Publicznej oraz laureaci nagrody z lat 
ubieg•ych.

O nagrod• dla pani Marii Kieres-
Kramek wnioskowa•a „Plama” ••czy%-
skie Stowarzyszenie Twórców Kultury i 
Sztuki. Drugim wnioskiem by• z•o"ony 
przez Towarzystwo Przyjació• Ziemi 
••czy%skiej o przyznanie nagrody 
w•a•nie TPZ•.

W zwi•zku z brakiem wskazania 
kandydata wyró"niaj•cego si• znacz•cy-
mi osi•gni•ciami Burmistrz ••cznej od-
st•pi• od przyznania Nagrody ••czy%ski 
Odyniec Kultury za rok 2010.          GK

Czy w powiecie jest bezpiecznie? 
Gdzie i jakie przest•pstwa dokonywane 
s• najcz••ciej?Ilu sprawców udaje si• 
wykry#? Na te i podobne pytania stara• 
si• odpowiedzie# Mariusz Siegieda 
zast•pca Komendanta Powiatowego 
Policji w ••cznej podczas corocznego 
sprawozdania.

W roku 2010 na terenie powiatu do-
sz•o do 1001 zg•oszonych przest•pstw. 
By•o to o ponad 330 mniej ni" rok wcze-
•niej. Najwi•ksz• ich grup• stanowi•y 
te o charakterze kryminalnym których 
ogó•em odnotowano 669.

W minionym roku nie dosz•o do 
"adnego zabójstwa, by•y za to cztery 
zgwa•cenia. Zmala•a równie" ilo•# 
bójek i pobi# z 23 przest•pstw w roku 
2009 do 19 w roku ubieg•ym.

Ca•y czas du"y problem w po-
wiecie stanowi• narkotyki. Prym ze 
wzgl•du na wielko•# wiedzie ••czna 
gdzie takich przest•pstw ujawniono 56, 
daleko za ni• uplasowa• si• Puchaczów 
z 9 zdarzeniami oraz mniejsza ilo•ci• 
pozosta•e gminy. 'adnego zagro"enia 
t• przest•pczo•ci• nie ujawniono w 
gminie Spiczyn.

Policjanci z ogniwa patrolowo-
interwencyjnego i dzielnicowi na 
terenie powiatu ujawnili ogó•em 1439 

wykrocze% (nie wliczaj•c tych z ruchu 
drogowego). Jest to wzrost w stosunku 
do roku 2009 o 144 wykroczenia. Na-
•o"ono 860 mandatów karnych.

Komendant w rocznym sprawozda-
niu przedstawi• tak"e ilo•# interwencji 
z podzia•em na osiedla najwi•cej by•o 
ich na osiedlu Samsonowicza i Stare 
Miasto nieco mniej na osiedlu Niepod-
leg•o•ci, na ko%cu znalaz•o si• osiedle 
Bobrowniki.

Warte odnotowania s• te" dane 
obrazuj•ce wiek sprawców wypadków. 
Kierowcy w wieku 19-29 pope•niali ich 
w ubieg•ym roku najwi•cej, bo a" 23, o 
po•ow• mniejszy wynik mieli kierowcy 
w wieku 41-51 lat.

Wszystkich wypadków w 2010 
roku by•o 54. Zgin••o w nich 12 osób, 
a 46 zosta•o rannych. Najcz••ciej zda-
rza•y si• w gminie Cyców i Ludwin. 
Ich przyczynami by•o niedostosowanie 
pr•dko•ci do panuj•cych warunków na 
drodze, nieudzielanie pierwsze%stwa 
przejazdu, nieprawid•owe wyprzedzanie 
oraz wej•cie pieszego pod ko•a pojazdu. 
Pijanych kierowców zatrzymano 253. 
Fotoradar zrobi• zdj•cia blisko 1200 kie-
rowcom. Zarekwirowano 343 dowody 
rejestracyjne i 58 praw jazdy.

Grzegorz Kuczy•ski

Bezpiecze#stwo w statystykach

Bez ody#ca
kultury

szym marca. Czy b•dzie wystarczaj!ca 
do wyrównania strat ponoszonych przez 
#rm• w!tpliwe, ale na pewno zniesie 
uci!$liwe sprawdzanie legitymacji tak 
przez wielu nielubian! – dodaje naj-
wi•kszy na trasie przewo$nik.

W krok za najwi•kszym graczem, 
poszed• te" jego konkurent Pi•tek-Bus, 
tak"e znosz•c bilety ulgowe ze swojej 
oferty. Firma jednak nie ustosunkowa•a 
si• do przes•anych przez nasz• redakcj• 
pyta%.

Przewo$nicy zach•caj• do korzy-
stania z biletów miesi•cznych. Ich cena 
pozosta•a niezmienna po •rednio 20 
z•otowych podwy"kach z czerwca 2010. 
Jednak zwi•zuje klienta z konkretnym 
przewo$nikiem.

Coraz wi•cej osób je"d"•cych do 
Lublina w umawia si• na jazd• do pracy 
lub szko•y swoimi samochodami. Wte-
dy koszty s• mniejsze ni" przy je"d"eniu 
autobusem.

GK

Kolejne podwy"ki cen biletów

W poprzednim numerze Pojezie-
rza opisywali•my walk• o odszkodo-
wanie przez rodziców dzieci, które 
zosta•y ci•"ko ranne w wypadku sa-
mochodowym w Zo!ówce w czerwcu 
2007 roku. Dos•ownie w chwili zamy-
kania tego wydania gazety dowiedzie-
li•my si•, "e wreszcie zapad• wyrok 
przed S•dem Okr•gowym w Lublinie. 
Lubelscy s•dziowie przyznali, jak na 
polskie warunki, wyj•tkowo wysokie 
zado•#uczynienia.

Ubezpieczyciel, u którego sprawca 
wypadku mia• wykupione OC, wyp•aci• 

ka"demu z trójki dzieci po 20 tys. z•. Ro-
dzice domagali si• w s•dzie dodatkowo 
oko•o 600 tys. z•. Ostatecznie S•d przy-
zna• dziewczynkom 124 i 115 tys. z•, a 
ch•opcu 74 tys. z• zado•#uczynienia. Za-
s•dzono te" renty: po 390 z• miesi•cznie 
dla dziewczynek i 240 z• dla ch•opca. 
Maj• one pokrywa# koszty rehabilitacji 
i by# wyp•acane przynajmniej do uko%-
czenia przez dzieci 21 lat. 

Wyrok nie jest prawomocny, a 
ubezpieczyciel ewentualne odwo•anie 
od tej decyzji podejmie po otrzymaniu 
pisemnego uzasadnienia wyroku. (r)

Dostali odszkodowanie
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Og•oszone oficjalnie kilka dni 
temu wyniki jakie osi•gn•• w 2010 
roku Lubelski W•giel „Bogdanka” 
S.A. przekroczy•y wszelkie prognozy i 
okaza•y si• najlepsze w historii spó•ki. 
Zysk netto Grupy Kapita•owej LW 
BOGDANKA wyniós• w ubieg•ym 
roku 230,12 mln z• i by• o prawie 21 
proc. wi•kszy ni" rok wcze•niej. Zysk 
operacyjny na poziomie niemal 276,5 
mln z• by• o niemal 22 proc. wy"szy ni" 
w 2009 roku. Wy"sze ni" rok wcze•niej 
i to o ponad 10 proc. by•y te" przychody 
ze sprzeda"y i wynosz•c ponad 1,23 mld 
z• dowiod•y, "e w•giel to ca•kiem dobry 
towar handlowy. 

Jak naprawd• dobre s• te wyniki 
spó•ki z Bogdanki oceni# jednak dopie-
ro mo"na, kiedy si• je skojarzy z ogóln• 
sytuacj• na polskim rynku w•glowym. 
Wszystkie te wzrosty osi•gni•to przy 

prawie 6 proc. spadku cen uzyskanych 
przez ca•• bran"• w•glow• oraz przy 
mniejszej ni" rok wcze•niej sprzeda"y 
na rynek krajowy.

B•d•ce pa%stwow• w•asno•ci• 
•l•skie górnictwo w 2010 roku wy-
doby•o 70,1 tys. ton w•gla, czyli o 
2,6 proc. mniej ni" rok wcze•niej, 
przy czym spadek wydobycia w•gla 
energetycznego, który jest podstaw• 
produkcji w Bogdance, by• jeszcze 
wy"szy i wyniós• prawie 8 proc. Jed-
nocze•nie •l•skie górnictwo ka"d• 
ton• w•gla wydobywa•o spod ziemi 
dro"ej ni" przed rokiem i to prawie 
o 3 proc. &redni jednostkowy koszt 

wydobycia „czarnego z•ota” w 2010 r. 
w górnictwie w•gla kamiennego wy-
niós• 270,04 z• za ton•. Sprzedawano 
go natomiast przeci•tnie za 253, 33 z• 
za ton•. To, "e w ubieg•ym roku •l•ski 

przemys• w•glowy jeszcze nie upad• 
zawdzi•cza# chyba nale"y temu, "e w 
sporej mierze pozbywano si• zapasów 
le"•cych na ha•dach. Na d•u"sz• met• 
tak gospodarowa# si• jednak po prostu 
nie da. 

W tym samym czasie w Bogdance 
wydobycie w•gla handlowego wzros•o 
o prawie 11 proc. i wynios•o 5,8 mln 
ton, przy 5,2 mln ton rok wcze•niej. 
Nie tylko go wydobyto, ale i sprzedano 
wi•cej ni" w 2009 roku. Sprzedano z 
zyskiem* 

Jak mo"liwe jest w Bogdance 
to, co nie udaje si• na &l•sku? Od-
powied$ tkwi w umiej•tno•ci gospo-
darowania, w wy"szej wydajno•ci 
pracy. W Lubelskim W•glu ogólna 
wydajno•# jest 2,6 raza wy"sza ni" 
•rednia krajowa w bran"y w•gla ka-
miennego, a do•owa jeszcze lepsza, 
bo prawie 2,9 raza.

Sk•ada si• na to wiele czynni-
ków i gwoli sprawiedliwo•ci nale"y 
powiedzie#, "e na Lubelszczy$nie s• 
lepsze warunki wydobywania w•gla 
(niskie koszty rekultywacji, regularna 
budowa geologiczna z•o"a oraz brak 
zagro"e% t•paniami i niski stopie% 
zagro"enia wybuchem metanu) ale 
to nie t•umaczy tak wysokich ró"nic 
w efektywno•ci pracy w Bogdance i 
na &l•sku. Po prostu od czasu rz•dów 
prezesa Stachowicza (z krótkim na 
szcz••cie, odst•pstwem od tej zasady) 
kopalni• rz•dz• fachowcy, nie tylko 
dobrze rozumiej•cy generalne zasady 
ekonomii rynkowej ale i znaj•cy si• 
na tym jak w•giel wydobywa# naj-
taniej, za pomoc• najkorzystniejszej 
technologii. Maj•cy •wiadomo•#, "e 
tylko sta•y post•p i poprawianie w•a-

snych wyników, s• podstaw• trwa•ego 
sukcesu. Dlatego Bogdanka podawana 
jest dzisiaj innym za wzór, a szefowie 
kopalni honorowani nagrodami nie-
zale"nych ekspertów, czego wyrazem 
s• chocia"by ostatnie indywidualne 
wyró"nienia dla prezesa Miros•awa 
Tarasa i Zbigniewa Stopy.

Od samych •wietnych ubieg•o-
rocznych wyników wa"niejsze jest 
jednak to, "e wszystko wskazuje na 
utrzymanie tego trendu. Od chocia"-
by taki szczegó•owy, ale wymowny 
przyk•ad. Dobre wyniki ekonomiczne 
uzyskanie dzi•ki zakupowi  kompleksu 
strugowego Bucyrusa owocuj• decyzj•, 
"e do Bogdanki tra! niebawem kolejny 
strug. Zarz•d ma jasny, sprecyzowany 
na lata plan dzia•ania. I mówi o nim w 
oficjalnym podsumowaniu wyników 
roku 2010.

Celem strategicznym rozwoju 
LW BOGDANKA S.A. jest budowanie 
oraz wzrost warto•ci Spó•ki dla akcjo-
nariuszy poprzez: uzyskanie dost•pu 
do nowych zasobów oraz zwi•kszenie 
poziomu wydobycia w•gla w oparciu o 
rozbudow• Pola Stefanów, utrzymanie 
stabilnej pozycji g•ównego dostawcy 

Wyniki najlepsze w historii w•gla, w szczególno•ci dla energetyki 
zawodowej, na obszarze wschodniej 
Polski, wzmocnienie pozycji konku-
rencyjnej w wyniku obni$ania kosztów 
jednostkowych wydobycia i produkcji.

Cele maj• by# osi•gni•te poprzez 
podwojenie poziomu wydobycia surow-
ca, a tym samym dwukrotne zwi•kszenie 

udzia•u w rynku 
producentów w•-
gla kamiennego 
w Polsce oraz 
dalsz• popra-
w• efektywno-
•ci wydobycia i 
produkcji w•gla 
kamiennego. Co 
wi•cej Bogdanka 
chce zapewni# 
sobie samowy-
starczalno•# w 
zakresie kupowa-
nej obecnie ener-
gii elektrycznej 
poprzez rozwój 

dzia•alno•ci w zakresie jej produkcji.
Dane wskazuj•, "e powinno si• to 

uda#. O ile ••czne nak•ady inwestycyjne 
w 2010 roku wynios•y 672,9 mln z•, 
to w roku bie"•cym na te cele planuje 
si• wyda# ju" 788,4 mln z•. Generalnie 
w najbli"szych latach, tj. 2011 – 2014 
Spó•ka zamierza przeznaczy# na cele 
rozwojowe ok. 1,2 mld z•. Je•li do 
tego doda#, "e tylko obecnie posiadana 
koncesja zapewnia kopalni "ywotno•# 
do 2034 roku, to mieszka%cy regionu 
powinni spa# spokojnie, "e ten tak po-
wa"ny pracodawca nie zniknie z mapy 
gospodarczej Lubelszczyzny, tak jak to 
mia•o miejsce z wieloma innymi.

Z dok•adn• tre•ci• raportu o wy-
nikach LW Bogdanka S.A. za 2010 r 
mo"na si• zapozna# na stronie interne-
towej spó•ki.

Ryszard Nowosadzki
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Wie!ci z Puchaczowa  W drugiej po•owie marca rozpocz•• si• cykl spotka% plastyczno- warszta-
towych, podczas których wykonywane b•d• ozdoby •wi•teczne stroiki, bukiety 
i palmy.  Maj• one na celu prezentacj• zasad dekoracji oraz symboliki •wi•t 
Wielkanocnych. Zaktywizowane i zintegrowane •rodowiska mieszka%ców Gminy 
Puchaczów. Przypomnienie starszym i przekazanie m•odemu pokoleniu tradycji, 
symboli &wi•t Wielkanocnych. 

Organizacja warsztatów mo"liwa jest dzi•ki wspó•pracy Gminnego O•rodka 
Kultury w Puchaczowie z Ko•ami Gospody% Wiejskich i so•tysami z terenu gminy, a 
podsumowaniem tych dzia•a% b•dzie „Kiermasz Wielkanocny”, który zaplanowano 
na 10 kwietnia 2011r. przy Ko•ciele Para!alnym NMP w Puchaczowie. 

W gminie Puchaczów wybrano nowych 
so•tysów. Od 2011 r s• nimi:
Albertów – Józef Mroczek
Bogdanka – Anna Walczuk
Brzeziny – Iwona Ka•u"na
Ciechanki – Grzegorz Olender
Kolonia Ciechanki – Barbara Ciepie-
lewska
Jasieniec – Dariusz Chapu•a
Nadrybie Dwór – Barbara Zaborek
Nadrybie Ukazowe – Edward Szurek
Nadrybie Wie• – Henryka $rodek
Ostrówek – Kazimierz Zab•otny
Puchaczów – Agnieszka Chodu#
Stara Wie• – Krystyna Tomczak
Szpica – Katarzyna Pe•czy#ska
Turowola – Andrzej Szurek
Turowola Kolonia – Jadwiga Gulan
Weso•ówka – Danuta Bryga•a
Zawadów – Krzysztof Duda
      Wszystkim serdecznie gratulujemy 
oraz "yczymy satysfakcji z wykony-
wanej pracy.                                           

Ogólnopolski Turniej Wiedzy Po"arni-
czej „M•odzie" Zapobiega Po"arom” ma na 
celu popularyzowanie w•ród dzieci i m•o-
dzie"y przepisów prawnych z zakresu ochro-
ny przeciwpo"arowej, zasad post•powania na 
wypadek po"aru, utrwalanie bezpiecznych 
zachowa% w sytuacjach zagro"enia, znajo-
mo•ci tradycji i historii ruchu po"arniczego. 
W bie"•cym roku realizowana jest ju" jego 
XXXIV edycja, prowadzona na pi•ciu pozio-
mach i w trzech grupach wiekowych.

W eliminacjach gminnych organi-
zatorem i fundatorem nagród jest Gmina 
Puchaczów. W eliminacjach na szczeblu 
szkó• uczestniczy•o ogó•em 56 uczniów, z 
tego w SP w Ostrówku 12, w Puchaczowie 
24, a w Nadrybiu 20. Do kolejnego etapu 
eliminacji zakwali!kowa•o si• po sze•ciu 
uczestników z ka"dej szko•y.

Eliminacje gminne odby•y si• 22 
marca i zosta•y przeprowadzone w dwóch 
etapach: pisemnym i ustnym. Do elimina-
cji ustnych przeszli: •ukasz Wiechnik i 
Kasper Kuna z SP w Puchaczowie, Dawid 
Marci%czak z SP w Nadrybiu, Kacper 
Nab•otny z SP w Ostrówku,  Aleksandra 

Dzie% Kobiet jest przede wszystkim 
dniem podzi•kowania kobietom za sam 
fakt ich istnienia, za ich obecno•#…

Tak te" by•o 5.03.2011 w Gmin-
nym O•rodku Kultury w Puchaczowie. 
Rozpocz••o si• od koncertu Zespo•u 
IKEJA, po czym wszystkie Panie z tej 
okazji otrzyma•y od wójta gminy oraz 
starosty powiatu ••czy%skiego najlepsze 
"yczenia oraz podzi•kowania za swoj• 
dzia•alno•#. Ka"da z Pa% otrzyma•a te" 
symboliczny upominek. 

My ze swojej strony równie" sk•a-
damy wszystkim Paniom najserdecz-
niejsze "yczenia. 

GOK Puchaczów

Kultywowanie tradycji podtrzy-
muj• te" panie zrzeszone w Kole 
Gospody% Wiejskich w Brzezinach, 
ktore zorganizowa•y warsztaty wicia 
palm wielkanocnych oraz ozdób zwi•-
zanych z tradycj• •wi•towania &wi•t 
Wielkiej Nocy.

Panie z KGW Brzeziny wykona•y 
wiele pi•knych palm wielkanocnych 
oraz  ozdób •wi•tecznych : koszycz-
ki, zaj•czki, kogutki. Na warsztatach 
wprowadzono tradycj• wicia palm 
bogatszych w ró"ne ozdoby – szcze-
gólnie kwiaty i zio•a, nie zabrak•o te" 
pi•knych palm wykonanych tylko z 
trzciny i trawy.

Tak ogólnie wicie palm jest •a-
twe i nie poch•ania zbyt wiele czasu. 
Wi•cej zajmuj• 
jednak przygoto-
wania. O palmach 
trzeba my•le# ca•y 
rok. Ju" w marcu 
siane s• ozdobne 
trawy i kwiaty : 
zatrwian, sucho-
•uski, gipsofilia, 
kaszka. Latem pa-
nie zbieraj• polne 
trawy, krwawnik, 
li•cie kukurydzy, 
k•osy zbó", dzi-

$wi•teczne klimaty – tradycje wielkanocne

Niew•g•owska z SP w Nadrybiu, Micha• 
Wronowski z SP w Puchaczowie. Osta-
teczna walka o piersze%stwo rozegra•a 
si• w dogrywce pomi•dzy Aleksandr• 
Niew•g•owsk• i Micha•em Wronowskim. 
Ostatecznie eliminacje na szczeblu gminy 
wygra• Micha• Wronowski.

Jako nagrody !nali•ci otrzymali sprz•t 
sportowy i turystyczny za• wszystkim uczest-
nikom przekazano gad"ety promocyjne Gmi-
ny Puchaczów. Organizatorzy dzi•kuj• na-
uczycielom, którzy organizowali rozgrywki 
na poziomie •rodowiskowym i przygotowali 
uczniów do kolejnych etapów eliminacji. W 
SP w Ostrówku zadanie to wykona•a Lucyna 
Kucharska, a w szko•ach w Puchaczowie       
i Nadrybiu - Maria Skoczylas. 

Wykaz so•tysów 
Gminy Puchaczów  

kiego prosa, naw•oci. Niezb•dnymi 
sk•adnikami s• równie" tradycyjne 
bazie oraz bukszpan.

Jest to pi•kny wyraz piel•gnacji 
oraz ho•dowania tradycji ludowej, która 
pobudza lokalnych przedstawicieli do 
wzajemnej pokoleniowej  integracji.

O%rodek Pomocy Spo•ecznej w Pucha-
czowie przyst•puje do realizacji projektu syste-
mowego pt.: „Spektrum mo#liwo$ci” wspó•!-
nansowanego przez Uni• Europejsk• w ramach 
Europejskiego Funduszu Spo•ecznego. Projekt 
jest skierowany do 8 osób bezrobotnych, w tym 
1 osoby niepe•nosprawnej w stopniu lekkim 
lub umiarkowanym, w wieku produkcyjnym, 
b•d•cych mieszka%cami gminy Puchaczów i 
klientami pomocy spo•ecznej, w wi•kszo•ci bez 
kwali!kacji zawodowych, b•d$ z kwali!kacjami 
niedostosowanymi do potrzeb rynku pracy. 

Celem g•ównym projektu jest akty-
wizacja spo•eczna, zawodowa, edukacyjna i 
zdrowotna osób zagro"onych wykluczeniem 
spo•ecznym, korzystaj•cych ze •wiadcze% 
pomocy spo•ecznej. 

Cele szczegó•owe projektu to m.in. pod-
niesienie i wzrost kwali!kacji zawodowych, 

pomoc w ocenie posiadanych predyspozycji, 
mo"liwo•ci zawodowych, wyborze kierunku i 
form szkolenia, zwi•kszenie poziomu motywa-
cji do poszukiwania zatrudnienia. Rekrutacja 
uczestników do projektu jest prowadzona od 
lutego 2011r. Zako%czy si• w chwili utworze-
nia podstawowej listy osób wraz z list• rezer-
wowych. Rekrutacj• prowadzi koordynator 
projektu wraz z pracownikami socjalnymi. 
Spotkanie informacyjno-rekrutacyjne odb•dzie 
si• 31 marca 2011r. o godz. 11.00 w Gmin-
nym O%rodku Kultury w Puchaczowie. 

Informacje szczegó•owe w O%rodku 
Pomocy Spo•ecznej, ul. Tysi•clecia 8, 
21-013 Puchaczów, tel./fax 81 75 75 068, 
0669 147 219, e-mail:opspuchaczow@
op.pl Informacje o naborze do projektu 
umieszczone b•d• na tablicy og•oszeniowej 
O•rodka Pomocy Spo•ecznej oraz na stronie 
internetowej Urz•du Gminy w Puchaczowie-
:www.puchaczow.pl

Dla bezpiecze#stwa

Kwiaty dla Pa#
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Kontakt: fundusze@powiatleczynski.pl, tel. 81 752 64 20. Wi•cej informacji na www.powiatleczynski.pl
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Przegl!d dróg powiatowych

Potrzeba remontu dróg, w tym powiatowych nie budzi 
niczyjej w•tpliwo•ci, tym bardziej i• zima dobiega ko•ca, 
a mrozy oraz sól drogowa w sposób znacz•cy zdewasto-
wa•y stan naszych dróg. Z tego stanu rzeczy doskonale 
zdaj• sobie spraw• radni Powiatu !•czy•skiego . Wiado-
mo, •e zza biurka jest ci••ko decydowa" które prace s• 
najpilniejsze w zwi•zku z tym Starosta Adam Niwi•ski, 
Wicestarosta Kazimierz Budka, Radni Arkadiusz Biegaj, 
Szymon Czech, Bogus•aw Janoci•ski, Beata Niewiadoma oraz Dyrektor Zarz•du Dróg Powiatowych w 
!•cznej Krzysztof Tajer w celu kontroli stanu nawierzchni dróg bitumicznych i gruntowych we wtorek 
ruszyli w 250 km objazd, aby na w•asne oczy przekona" si•, które prace drogowe s• najpilniejsze.  
Rewizji dokonano na odcinkach o najbardziej zdegradowanej nawierzchni na terenie ca•ego powiatu ••czy•-
skiego. Dyrektor Tajer dok•adnie recenzowa•, jakie prace nale•y wykona", aby poprawi" bezpiecze•stwo w 
komunikacji. Niektóre drogi mia•y olbrzymie sp•kania oraz wi•cej •at ni• starych nawierzchni, w zwi•zku z 
tym stopie• degradacji tych odcinków nie kwali#kuje ich do remontu, lecz nadaje si• jedynie do przebudowy.  
Po dokonanym obje$dzie Zarz•d Powiatu sporz•dzi plan remontów i przebudów dróg powiatowych. 

Ju• po raz czwarty majówka historyczna w Zawieprzycach - Zapraszamy!

%redniowieczni wojowie oraz XVII wieczni rycerze. Dwa •wiaty w jednym 
miejscu - Zawieprzycach. W majowy weekend (7-8 maja) ju• po raz czwarty 
b•dziemy mieli szans• na prze•ycie niezapomnianej przygody, podró•y do epoki 
•ycia grodowego, obrz•dów i kultu dawnych S•owian. 

Scenki rodzajowe z •ycia S•owian, pokazy walk i artylerii sta•y si• elementem 
wyró•niaj•cym Majówk• w Zawieprzycach. Równie• w tym roku nie zabraknie 
prezentacji przygotowanych przez grupy rekonstrukcji historycznej, którzy 
pierwszego dnia Majówki zaprezentuj• m.in. musztr• drago•sk•, zmierz• 
si• w turnieju rycerskim, przedstawi• legend• zawieprzyck• a na koniec 
b•d• walczy" na zawieprzyckich b•oniach. %redniowieczn• atmosfer• dodatkowo podkre•li muzyka 
z „mrocznej epoki”, której d$wi•ki b•d• rozbrzmiewa•y w ka•dym zak•tku magicznych ruin zamku. 
Po wstrz•saj•cej bitwie b•d• ju• na nas czeka" Polscy Gregorianie, zgromadzeni w zespole MISTIC.  
Drugi dzie• Majówki Historycznej rozpocznie orszak powitalny S•owian. Zespó• pa•acowo-parkowy 
w Zawieprzycach zamieni si• w wiosk• s•owia•sk•, w której zgromadzone b•d• charakterystyczne 
przedmioty takie jak: tarcze strzelnicze i •uki, dyby, ko•a garncarskie, przyrz•dy do wykonania przed-
miotów z drewna metodami wczesno•redniowiecznymi. Uczestnicy imprezy b•d• mogli spróbowa" 
swych si• w tkactwie, garncarstwie, pisaniu g•sim piórem, szyfrowaniu i utajnianiu poczty czy tez 
strzelaniu z •uku. Tak najlepiej uczy si• historii& Widowisko plenerowe przypomni nam o kulcie 
m•odej brzozy i przyrodotwórczych si•ach natury. Doskona•ym dope•nieniem Majówki Historycznej 
w Zawieprzycach b•dzie Koncert zespo•u Percival nawi•zuj•cy do dawnych s•owia•skich wierze•.  
Majówk• u•wietnia" b•d• pokazy walk, ta•ców i degustacja tradycyjnych potraw.

Zapraszamy do zapoznania si• ze stron• po•wi•con• Majówce w Zawieprzycach www.majowka.info.pl

Stefan Darda w "#cznej

Zapraszamy wszystkich mi•o•ników literatury grozy na autorskie  spotkanie z pisarzem Stefanem Dard•, 
autorem trzech powie•ci utrzymanych w klimacie prozy Stephena Kinga. Akcja  powie•ci rozgrywa si• 
w•ród krajobrazów Pojezierza !•czy•sko- W•odawskiego i Roztocza. Autor umiej•tnie buduj• nastrój 
grozy. Sensacyjne w•tki pe•ne zaskakuj•cych zwrotów akcji trzymaj• w napi•ciu do ostatniego zdania. 

Kolejna okazja do spotkania z autorem „Domu na wyr•bach” i „S•onecznej Doliny” nadarzy si• 
niepr•dko, wi•c tym bardziej warto przyby" na spotkanie z autorem  i zdoby" dedykacj• we w•asnym 
egzemplarzu ksi••ki. 

Spotkanie odb•dzie si• w PBP w !•cznej w kwietniu. Wi•cej informacji na stronie www.powiatle-
czynski.pl i www.stefandarda.pl 

Bezp$atny kurs samoobrony 
dla mieszkanek powiatu $#czy%skiego

„B'D* BEZPIECZNA - BRO+ 
SI/ SAMA” kurs obejmuje 
szkolenie z zakresu izrael-
skich systemów samoobrony 
i walki wr•cz KRAV MAGA i 
KAPAP. Zaj•cia przeznaczone 
s• dla wszystkich ch•tnych 
Pa• bez ogranicze• wieko-
wych. Izraelskie systemy 
charakteryzuj• si• wyj•tkow• skuteczno•ci• i prostot• technik. Rozwi-
jaj• wytrzyma•o•" i ogóln• sprawno•" #zyczn• trenuj•cych. Program 
kursu „B'D* BEZPIECZNA - BRO+ SI/ SAMA” obejmuje zaj•cia w 
trakcie których kursantki sprawdzaj• skuteczno•" nauczanych technik 
"wicz•c na zabezpieczonych ochroniaczami pozorantach. Realizowane 
s• scenariusze maksymalnie zblizone do realnych zagro•e• ulicznych. 
Czas trwania kursu 6 kwietnia 2011 r. - 25 maja 2011 r. Zaj•-
cia: •rody 20:00 - 21:15. Zaj•cia na ma•ej sal i  gim-
nastycznej w Zespole Szkó• na ul. Bogdanowicza 9 w !•cznej. 
Zapisy od 6 kwietnia 2011 r. na zaj•ciach. 

Zaj•cia poprowadzi Dyrektor okr•gu Lubelskiego Central Europe 
Kapap 3 Krav Maga Associa4on Chief Instructor Robert Jarszak ; Dan 
Black Belt

Kwali&kacja wojskowa na terenie 
powiatu $#czy%skiego w 2011 roku

Kwali#kacja wojskowa – zgodnie z Wojewódzkim Planem Kwali#kacji 
Wojskowej – zostanie przeprowadzona na terenie powiatu ••czy•skiego 
w terminie od < do 22 kwietnia 2011 r. w Szpitalu Powiatowym w !•cznej, 
ul. Krasnystawska 52 (II p.).

Harmonogram pracy Powiatowej Komisji Lekarskiej w !•cznej przed-
stawia si• nast•puj•co:
0<-08.0<.2011 r.  miasto !•czna
11.0<.2011 r. miasto !•czna 
12-1;.0<.2011 r. gmina Milejów 
1<-15.0<.2011 r. gmina Cyców 
18.0<.2011 r. gmina Puchaczów  
19.0<.2011 r. gmina Puchaczów i gmina Spiczyn 
20.0<.2011 r. gmina Spiczyn i gmina Ludwin 
21.0<.2011 r. gmina Ludwin 
22.0<.2011 r. kobiety z terenu powiatu ••czy•skiego

Rodzino…, zaprzyja'nij si# z dzieckiem!

Przed nami okres •wi•t Wielkanocnych= czas pokoju i wzajemnej •yczliwo•ci. 
Symptomem zbli•aj•cych si• •wi•t w placówce opieku•czo - wychowawczej  bywa 
równie• du•a liczba telefonów od osób chc•cych sp•dzi" te •wi•ta z dzie"mi z 
domu dziecka. To wspania•y i wzruszaj•cy gest.

Ale…. dziecko to nie dodatek do suto zastawionego •wi•tecznego sto•u. 
Jednorazowe zabranie wychowanka domu dziecka do siebie na •wi•ta nie 
jest mo•liwe. Teraz dziecko mo•e zabra" do siebie na •wi•ta tylko tzw. rodzina 
zaprzyja$niona. 

Z czym wi(•e si# takie zobowi(zanie? JJakie nale•y spe$ni) wymagania 
aby zosta) rodzin( zaprzyja'nion(?

Kiedy dziecko nie ma mo•liwo•ci kontaktów z rodzin• naturaln• lub nie mo•e 
korzysta" z urlopowania do domu - wówczas placówka opieku•czo-wychowawcza 
poszukuje dla niego rodziny zaprzyja$nionej.

Rodzina zaprzyja$niona to rodzina obca, której cz•onkowie systematycznie 
odwiedzaj• dziecko przebywaj•ce w placówce opieku•czo- wychowawczej, 
zapraszaj• je do swojego domu, sp•dzaj• z nimi czas wolny w miar• swoich 
i dziecka mo•liwo•ci. Rodzina zaprzyja$niona dopiero po jakim• czasie mo•e 
zaprosi" dziecko do domu lub zorganizowa" wspólne wakacje. 

Rodziny zaprzyja$nione utrzymuj• z dzieckiem regularny kontakt i z czasem staj• 
si• dla niego  osobami znacz•cymi. S• zaakceptowani przez dziecko i sami dziecko 
akceptuj•. Mimo, •e taka rodzina nie ma wobec dziecka •adnych zobowi•za• praw-
nych, to ponosi odpowiedzialno•" o charakterze socjalno – bytowym  oraz  nawi•-
zuje  wi•$ emocjonaln•. Daje dziecku wsparcie psychiczne i dostarcza prawid•owych 
wzorców rodziny. 

Od czego zacz()???  
Kandydaci na rodziny zaprzyja$nione powinni zg•osi" si• do placówki opie-

ku•czo-wychowawczej. Na terenie powiatu !•czy•skiego placówka tego typu 
znajduje si• w Kijanach. Najpierw kandydaci odbywaj• rozmow• z dyrektorem 
placówki. Dyrektor kieruje te osoby do w•a•ciwego o•rodka adopcyjno-opie-
ku•czego, gdy• rodzina zaprzyja$niona, musi uzyska" pozytywn• opini• o•rodka 
adopcyjno-opieku•czego. Kandydaci mog• tak•e, skierowa" si• bezpo•rednio do 
o•rodka adopcyjno-opieku•czego. 

Przed pierwsz• wizyt• u rodziny zaprzyja$nionej jest wymagany kontakt z 
dzieckiem na terenie placówki pod opiek• pracownika pedagogicznego placówki. 
Aby zabra" dziecko do domu na weekend, na •wi•ta czy na wakacje potrzebna 
jest zgoda s(du rodzinnego. 

Rodzina zaprzyja$niona mo•e by" form• wst•pn• do rodziny zast•pczej, w 
przypadku dzieci starszych wiekowo (pozbawionych w•adzy rodzicielskiej rodziców 
naturalnych) mo•e tak•e poprzedza" wszcz•cie procedury przysposobienia.

Zapraszamy wszystkie zainteresowane osoby w>w wsparciem do kontaktu z 
Wielofunkcyjn• Placówk• Opieku•czo-Wychowawcz• w Kijanach.  Adres: Kijany 
19b (na terenie ZSR Kijany), 21-077 Spiczyn= tel>fax 81 75 77 1;;.
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Nasze zdrowie warunkowane 
jest przez wiele czynników, w tym, 
od najwy•szego szczebla zaczynaj•c 
– polityk• zdrowotn•, dalej •rodowi-
sko, z którym pozostajemy w nie-
ustannej symbiozie, w ko!cu nasze 
zdolno•ci indywidualne do dzia"a! 
pro lub antyzdrowotnych. O ile 
pierwszy  czynnik nadal pozostawia 
wiele do •yczenia, przyprawiaj•c 
niejednokrotnie o ból g"owy, o tyle 
odpowiedzialno•ci• za ten ostatni 
nie mo•emy ju• nikogo obarczy#. 
Trzeba sobie jasno powiedzie#; w 50 
proc. to my kszta"tujemy nasze zdro-
wie, w tym zdrowie psychiczne. A to 
z pewno•ci• nie jest "atwe w sytuacji 
konieczno•ci sprawowania ci•g"ej 
opieki nad osob• przewlekle chor•, 
niepe"nosprawn•. Ka•da rodzina do-
tkni•ta takim problemem w pewnym 
momencie staje przed dylematem – 
jak zapewni# bezpiecze!stwo osobie 
z Parkinsonem, Alzhaimerem i nadal 
pe"ni# dotychczasowe role spo-
"eczne? Specy$ce opieki nad tymi 
osobami b•d• po•wi•cone kolejne 
publikacje, dzi• zwrócimy uwag• 
na jeden aspekt tego zagadnienia. 
Mianowicie jakiej pomocy rzeczo-
wej, finansowej mo•e oczekiwa# 
chory i jego rodzina od pa!stwa w 
sytuacji przewlek"ej niewydolno•ci 
$zycznej?

Zacznijmy od mo•liwo•ci uzy-
skania do$nansowania na likwida-
cj• barier architektonicznych np. w 
domu. Ile osób na wózkach inwa-
lidzkich, niepe"nosprawnych ma 
znacznie ograniczone mo•liwo•ci 
poruszania si• we w"asnym miejscu 
zamieszkania w"a•nie przez ró•nego 
rodzaju przeszkody: progi, w•skie 
drzwi, niedostosowane "azienki itd. 
W tej sytuacji kroki warto skiero-
wa# do instytucji zwanej PFRON 
(Pa!stwowy Fundusz Rehabilitacji 
Osób Niepe"nosprawnych). Tu 
mo•na si• ubiega# o dofinanso-
wanie wysoko•ci 80 proc. warto-
•ci realizowanego zadania. Przy 
kwali$kacji chorego do takowego 
dofinansowania uwzgl•dniane s• 
oczywi•cie warunki, standard •ycia, 
przychody wnioskuj•cego. Wyma-
gane dokumenty to: orzeczenie o 
stopniu niepe"nosprawno•ci z po-
twierdzeniem konieczno•ci likwi-
dacji takowych barier, dokument 
potwierdzaj•cy zameldowanie w 
miejscu gdzie ubiegamy si• o do-
$nansowanie. Je•eli w"a•cicielem 
lokalu jest osoba postronna, nale•y 
przed"o•y# tak•e zgod• w"a•ciciela 
na dokonanie przebudowy. 

O do$nansowanie na •rodki za-
opatrzenia ortopedycznego mo•na si• 
ubiega# w NFZ (Narodowym Fundu-
szu Zdrowia). Tu nale•y spe"ni# kilka 
warunków. Na wst•pie potrzebne jest 

skierowanie od lekarza rodzinnego 
lub lekarza okre•lonej specjalno•ci 
na dany •rodek ortopedyczny. Z tym 
skierowaniem, dowodem osobistym i 
dowodem ubezpieczenia nale•y uda# 
si• do oddzia"u Funduszu w danym 
rejonie, by tam uzyska# potwierdze-
nia do$nansowania. Podbite przez 
fundusz skierowanie upowa•nia nas 
do odbioru danego •rodka w sklepie 
ortopedycznym, który wydaje towar 
za cen• pomniejszon• o kwot• do$-
nansowania. 

W sytuacji gdy kwota towaru 
przewy•sza warto•# do$nansowa-
nia, a my nie jeste•my w stanie tej 

Chory w domu – gdzie uzyska! wsparcie "nansowe?
Statystyki bij# na alarm. Nasze spo$ecze%stwo si& starzeje. M$odzi staja przed konieczno'ci# zapewnie-
nie opieki chorym, niepe$nosprawnym. Kto mo(e nam w tym pomóc?

ró•nicy pokry#, z pomoc• mo•e 
nam przyj•# PCPR (Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie) lub 
MOPS (Miejski O•rodek Pomocy 
Spo"ecznej). Tu nale•y dysponowa# 
za•wiadczeniem o niepe"nospraw-
no•ci, a tak•e pobra# z punktu or-
topedycznego proform (kosztorys) 
danego •rodka. 

Przy planowaniu opieki nad cho-
rym warto uwzgl•dnia# powy•sze 
placówki, bowiem to bariera $nan-
sowa cz•sto jest najtrudniejsza do 
pokonania. A sklepie ortopedycznym 
czeka wiele •rodków podnosz•cych 
jako•# •ycia zarówno chorego jak i 

jego rodziny. W•ród nich warto wyli-
czy# •rodki umo•liwiaj•ce transport 
i przemieszczanie ze znacznym od-
ci••eniem kr•gos"upa, zapobiegaj•ce 
rozwojowi odle•yn, u"atwiaj•ce ko-
rzystanie z toalety i wiele innych.

O mo(liwo'ciach zastosowa-
nia poszczególnych produktów w 
kolejnych artyku$ach, a ju( dzi' 
zapraszamy do Sklepu ortope-
dycznego Orto-wrzos w )&cznej 
przy ulicy krasnostawskiej 52 
*szpital powiatowy+, Tel. 81-752 
62 21, gdzie s$u(ymy informacj# 
i pomoc#. 

S.Grzesiak

kinie KGW w Kopinie w przeddzie• 
imprezy, przeprowadzi•y warsztaty 
kulinarne z zakresu kuchni tradycyjnej 
pod has•em: „kusak po staropolsku”. 
Przygotowane w ramach warsztatów 
potrawy sta•y si• pocz•stunkiem w cza-
sie wspomnianego spotkania. Warsztaty 
i pocz•stunek s! pierwszym etapem 
kolejnej edycji konkursu kulinarnego 
„Palce Liza"”, przeprowadzanego pod 
patronatem Gminy Cyców ju# od 2005 
roku i $nansowanego z jej %rodków. 
Na kolejny etap uczestnicz!ce we 

wspomnianym konkursie organizacje 
zapraszaj! ju# w maju bie#!cego roku. 

Jak karnawa• - to karnawa•&... Tak 
te# jednym z elementów tegorocznego 
spotkania by•a zabawa integracyjna 
uczestników. Wszyscy byli zaanga#o-
wani w przygotowanie strojów, scenek 
i rozwi!zywanie rebusów z tradycja 
w tle... 'miechu i dobrej zabawy by•o 
naprawd• bardzo du#o, a wspólny 
taniec sta• si• namiastk! balów karna-
wa•owych, niegdy% organizowanych w 
czasie staropolskiego karnawa•u... 

Wszystkim organizatorom i uczest-
nikom %licznie dzi•kujemy i zapraszamy  
do kolejnych wspólnych dzia•a•.   

Ma•gorzata Leszczy•ska

Dzie• Patrona 
23 marca 1921 roku to niezwykle wa#na data w dziejach 7 Pu•ku U•anów 

Lubelskich – Patrona Zespo•u Szkó• w Cycowie. W tym dniu Marsza•ek 
Józef Pi•sudski udekorowa• sztandar 7 Pu•ku U•anów Lubelskich orderem 
Virtuti Militari V klasy.

Dla upami•tnienia tak wa#nego i uroczystego momentu dzie• 23 marca 
sta• si• 'wi•tem Pu•ku, a w Zespole Szkó• im. 7 Pu•ku U•anów Lubelskich 
w Cycowie obchodzony jest jako Dzie• Patrona.

Przygotowania do tegorocznych obchodów Dnia Patrona rozpocz••y si• 
ju# w lutym. Og•oszono kilka ró#nych konkursów, w których udzia• mogli 
bra" wszyscy uczniowie, zdobywaj!c w ten sposób punkty dla swojej klasy. 
(!czna suma wszystkich uzyskanych punktów zadecydowa•a, która klasa 
zwyci•#y•a w kategorii szko•y podstawowej i gimnazjum. 

Uczniowie zmagali si• w  konkursach m.in. historycznym – test wie-
dzy o Patronie, literackim ph. „'ladami U•anów…”, plastycznym „7 Pu•k 
U•anów – dawniej i dzi%”, muzycznym – wykonanie piosenki #o•niersko-
patriotycznej, turnieju sportowym „Sprawni jak #o•nierze”.

23 marca o godz. 9.30 
ca•a spo•eczno%" szkolna 
zebra•a si• w hali sporto-
wej, by podsumowa" kon-
kursy i wy•oni" zwyci•skie 
klasy. Nad prawid•owym 
przebiegiem $na•u czuwa•a 
komisja konkursowa z p. 
Dyrektorem Zbigniewem 
Rutkowskim jako Przewod-
nicz!cym Jury. Po odczyta-
niu protoko•ów z poszczególnych konkursów na tablicy zapisywano wyniki 
i przyznan! punktacj•, a publiczno%" mog•a ca•y czas %ledzi", które klasy 
wysuwaj! si• na prowadzenie.

Taka forma obchodów Dnia Patrona staje si• ju# tradycj! Zespo•u Szkó• 
w Cycowie. Udzia• w konkursach mobilizuje m•odzie# do poszerzenia swojej 
wiedzy nt. 7 Pu•ku, daje mo#liwo%" wykazania si• indywidualnie i zespo•owo 
w ró#nych dyscyplinach, a przede wszystkim integruje zespo•y klasowe.

Radni debatuj!
IV Sesja Rady Gminy Cyców mia•a bardzo 

bogaty, licz!cy wiele punktów program. Oprócz 
cz•%ci informacyjnej podczas której radni do-
wiedzieli m.in. o dzia•alno%ci Gminnego Domu 
Kultury w 2010 roku, o stanie bezpiecze•stwa 
i porz!dku publicznego, wysoko%ci %rednich 
wynagrodze• nauczycieli czy te# realizacji 
Gminnego Programu Pro$laktyki i Rozwi!zy-
wania Problemów Alkoholowych oraz Przeciw-
dzia•ania Narkomanii w ubieg•ym roku, radni 
podejmowali wa#ne dla gminy decyzje.

Debatowano nad uchwa•! w sprawie w spra-
wie stwierdzenia zgodno%ci projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla ob-
szaru poszerzenia terenu górniczego Puchaczów 
IV KWK Bogdanka )O.G. Puchaczów V* w cz•%ci 
znajduj!cej si• w granicach administracyjnych 
gminy Cyców z ustaleniami studium uwarunko-
wa• i kierunków zagospodarowania przestrzen-
nego gminy Cyców, co mia•o znaczenie nie tylko 
dla gminy ale i samej kopalni.

Porz!dek obrad obejmowa• te# uchwalenie 
Rocznego Programu Wspó•pracy Gminy Cyców 
z organizacjami pozarz!dowymi oraz podmiota-
mi wymienionymi art. 3 ust. 3 ustawy o dzia•al-
no%ci po#ytku publicznego i o wolontariacie na 
rok 2011 oraz Gminnego Programu Pro$laktyki i 
Rozwi!zywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdzia•ania Narkomanii w Gminie Cyców 
na 2011 rok.

Na sesji przes!dzano te# nad przyst!pieniem 
gminy do pilota#owego programu usuwania 
azbestu. Program pilotowany przez Urz!d Mar-
sza•kowski ma co prawda bardzo skomplikowan! 
nazw• „Pilota#owy system gospodarowania 
odpadami azbestowymi na terenie województwa 
lubelskiego wzmocniony sprawnym monitorin-
giem ilo%ci oraz kontroli ich usuwania i uniesz-
kodliwiania”, ale jego uczestnikom przynosi 
bardzo wymierne korzy%ci, zapewnia bowiem 
jego uczestnikom refundacj• kosztów zwi!za-
nych z demonta#em, odbiorem )za•adunkiem, 
transportem, roz•adunkiem* i unieszkodliwieniem 
odpadów zawieraj!cych azbest. Ten bardzo atrak-
cyjny program mo#liwy jest dzi•ki pieni!dzom ze 
Szwajcarsko-Polskiego Programu Wspó•pracy.

Dzie• Kobiet
W dniu ósmym marca 2011 r. 

uczestniczyli%my w bardzo mi•ym 

spotkaniu, przygotowanym z okazji 
Mi•dzynarodowego Dnia Kobiet. W 
roku bie#!cym podobnie do ubieg•ych 
lat impreza mia•a charakter o zasi•gu 
gminnym. Na wspomniane spotkanie do 
%wietlicy wiejskiej w Kopinie, która w 
tym roku by•a „gospodarzem imprezy”,  
przyby•y Panie reprezentuj!ce ró#ne 
zawody i funkcje spo•eczne. Panowie 
jak zawsze stan•li na wysoko%ci zadania 
poprzez przygotowanie w•a%ciwej opra-
wy artystycznej tego %wi•ta jak równie# 
nie zapomnieli o symbolu szacunku i 
podzi•kowania Paniom za ich prac• 
czyli o pi•knych kwiatach. 

Z racji, i# tegoroczne %wi•to przy-
pad•o w ostatni dzie• karnawa•u, cz•on-
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Jedenasta edycja Powiatowej Ligi 
Siatkówki powoli dobiega ko!ca. Po 
siedmiu kolejkach na pierwsze miejsce 
wskoczy" niepokonany zespó" Stado P•-
dz•cych Kowade", który do tej pory od-
da" rywalom tylko jednego seta. Ostatni• 
pozycj• zajmuje zespó" MIG, który nie 
odniós" jeszcze zwyci•stwa, wygrywaj•c 
przy tym zaledwie jedn• parti•.

Do niespodzianek siódmej kolejki 
mo•na zaliczy# pora•k• dotychczaso-
wego lidera Vicenzy z ni•ej notowanym 
BPS Mix, w stosunku 1:2 (25:9)(24:26)
(13:15). Na uwag• zas"uguje równie• 
pora•ka faworyzowanego Spiczyna z 
dru•yn• Dziadki 0:2 w setach.

Do zako!czenia fazy zasadniczej po-
zosta"y dwie serie spotka!. W pó"$na"ach 
rozgrywek sze•# pierwszych zespo"ów 
rozegra mecze: pierwszy z szóstym, drugi 
z pi•tym, trzeci z czwartym. Zwyci•zcy 
tych spotka! gra# b•d• ze sob• w $na-
"ach o miejsca 1-3, natomiast przegrani 
o miejsca od 4 do 6. Lokaty pozosta"ych 
dru•yn b•d• wynika# z miejsca w tabeli 
jakie zajm• na koniec pierwszej fazy 
rozgrywek.           ukasz!Olszewski

Pojezierze: Pa%ski zespó$ zdo-
by$ siedem punktów na dziewi&! 
mo(liwych w trzech meczach rundy 
wiosennej. Zawodnicy s# ju( w opty-
malnej formie? 

M. Jab$o%ski: Odpowied& na to 
pytanie uzyskamy dopiero po spo-
tkaniach z rywalami prezentuj•cymi 
pi"k• na wysokim poziomie, takimi jak 
cho#by %KS %ód&. 

P: Jakie elementy gry musicie 
jeszcze poprawi!?

M.J.:  Pe"ny obraz mankamentów 
w naszej grze przedstawi• nam me-
cze z takimi dru•ynami jak cho#by 
wymieniony przeze mnie wcze•niej 
%KS. Mimo to ci•gle pracujemy nad 
taktyk•. Zwracamy równie• uwag• 
na utrzymywanie si• przy pi"ce na 
po"owie przeciwnika i gr• skrzyd"a-
mi. Cz•sto rozmawiamy z pi"karzami 
o tym, czego od nich oczekujemy. 
My•l•, •e na t• chwil• realizujemy 
nasze za"o•enia w sze•#dziesi•ciu, 
maksymalnie siedemdziesi•ciu pro-
centach. 

P: Do GKS w przerwie zimowej 
do$#czyli nowi zawodnicy. Z którego z 
nich jest Pan najbardziej zadowolony, 
a który jeszcze nie wkomponowa$ si& 
w zespó$?

M.J.: Nie b•d• odnosi# si• do 
konkretnych nazwisk, natomiast  
mog• powiedzie#, •e •aden z nowych 
graczy mnie nie zawiód". Przed rund• 
wiosenn• uzupe"nili•my sk"ad o kilku 
zawodników po to by uzupe"ni# braki 
na kilku pozycjach ale i zwi•kszy# ry-
walizacj• wewn•trz dru•yny. Póki co 
nie ma zawodników, którzy zawodz• 
nasze oczekiwania.

P: Do tej pory w rundzie wio-
sennej nie robi$ Pan wielu zmian w 
sk$adzie. Mo(emy spodziewa! si& 
wi&kszej rotacji?

M.J.: Rotacja z pewno•ci• b•dzie 
wi•ksza, poniewa• dysponujemy wy-
równan• kadr•. Nie oznacza to jednak, 
•e wymieni• z meczu na mecz po"ow• 
dru•yny. B•d• to raczej zmiany kosme-
tyczne wynikaj•ce z problemów z kontu-
zjami, czy te• zawieszeniem za kartki.

P: Czy planuje Pan w najbli(-
szym czasie do$#czy! do sk$adu kogo' 
z dru(yny rezerw?

M.J.: W drugiej dru•ynie jest 
kilku bardzo utalentowanych m"odych 
graczy, jednak aktualnie •aden z nich 
nie wyró•nia si• na tyle by go do"•-
czy# do pierwszego zespo"u. Niemniej 
z trenerem Miros"awem Kosowskim 
wspólnie obserwujemy zawodników 
rezerw. By# mo•e za jaki• czas który• 
z m"odych pi"karzy otrzyma szans• na 
gr• w pierwszym sk"adzie.

P: Napastnik Nildo strzeli$ w 
rundzie rewan(owej ju( dwie bram-
ki, jednak ci#gle ma spory problem 
ze skuteczno'ci#. Dobrze pokaza$ to 
mecz wyjazdowy w Niecieczy, gdzie 
nie wykorzysta$ kilku stuprocento-
wych sytuacji. Jaka Pana zdaniem 
jest tego przyczyna?

M.J.: Nie ma na •wiecie za-
wodnika, który wykorzysta"by swoje 
wszystkie sytuacje. Nawet Lionelowi 
Messiemu zdarza"o si• pud"owa# 
w •wietnych sytuacjach. Najwa•-
niejsze by Nildo by"  maksymalnie 
skoncentrowany na swojej grze w 
polu karnym przeciwnika. Wtedy z 
pewno•ci• b•dzie cz••ciej tra$a" do 
siatki bramkarza rywali. Ma ku temu 
odpowiednie umiej•tno•ci.

P: Jak wygl#da sytuacja ze sta-
nem zdrowia Adriana Paluchow-
skiego?

M.J.: Adrian wznowi" treningi po 
zabiegu artroskopii kolana. Zostanie 
do"•czony do sk"adu kiedy nadrobi 
zaleg"o•ci.

P: Od pewnego czasu trwa kon-
flikt pomi&dzy kibicami a klubem 
wynikaj#cy ze zmiany nazwy Górnik 
)&czna na GKS Bogdanka. Jak Pan 
to skomentuje?

M.J.: Protest kibiców nie u"a-
twia nam gry, poniewa• brakuje nam 
ich dopingu. Wtedy pi"karzom gra 
si• zdecydowanie lepiej. Presja ze 
strony kibiców jest  nam potrzebna, 
bo dodatkowo mobilizuje dru•yn•. 
Mimo zaistnia"ej sytuacji zach•cam 
kibiców do przyj•cia na stadion. 
Nasza gra stoi na wy•szym poziomie 
ni• jesieni•. Jest wi•cej szybszych, 
sk"adnych akcji w wykonaniu na-
szych zawodników. Na pewno dadz• 
z siebie wszystko.

Rozmawia ! ukasz!Olszewski

Rozmowa z Miros$awem Jab$o%skim, trenerem 
pierwszoligowego zespo$u GKS Bogdanka

Dadz# z siebie wszystko

Za nami kolejny bieg górniczy. W 
tym roku wzi•"a w nim  udzia" rekordowa 
liczba uczestników. Bieg"o ponad 100 
osób. Wszyscy uko!czyli bieg w dosko-
na"ych nastrojach.

Z Lubelskiego W•gla „Bogdan-
ka” S.A udzia" wzi•li: Kot Leszek, 
Wroc"awski  Stanis"aw, Podl ipny 
Marek ,  B i sek  Marek ,  Ko•c ia rz 
Jan, Iwanicki W"adys"aw, Dudziak 
Andrzej,  Sikorski Stanis"aw, To-

Sze•ciu pi"karzy GKS Bogdan-
ka wraz z przedstawicielem zarz•du 
klubu, Joann• Matejak odwiedzi"o na 
zaproszenie Mariusza %agodzi!skiego 
oraz dyrektora szko"y Wojciecha Zgoli!-
skiego Szko"• Podstawow• im. Kornela 
Makuszy!skiego w %a!cuchowie. 

Na pocz•tek Rados"awa Bartoszewi-
cza, Sergiusza Prusaka, Veljko Nikitovicia, 
Dawida So"deckiego, Jakuba Giertla, Ad-
riana Paluchowskiego, kierownika dru•y-
ny Miros"awa Budk• oraz Joann• Matejak 
przywita"y gromkie brawa zebranych 
dzieci. Nast•pnie przedstawiciele klubu 
wr•czyli maluchom nagrody za udzia" 
w konkursie wiedzy o naszym klubie. 
Nagrody przyznano w dwóch kategoriach 
wiekowych - klasy I-III (1 miejsce Mateusz 
Rudnicki, 2. Martyna Stadnik, 3. Jan Kura) 
oraz IV-VI (1. Jakub Klepacki, 2. Albin 
Klepacki, 3. Katarzyna Olender). 

Potem by" czas na zadawanie pyta!, 
na które nasi zawodnicy odpowiadali 
d"ugo i wyczerpuj•co. Na koniec dzieci 
przygotowa"y go•ciom mi"• niespo-
dziank• pi•knie od•piewuj•c klubowy 
hymn. Ostatnie chwile przed dzwonkiem 
up"yn•"y im na zbieraniu autografów. 
Zapewne nie by"a to ostatnia wizyta 
naszych pi"karzy w %a!cuchowie, gdy• 
trwaj• przygotowania do za"o•enia tam 
klubu m"odego kibica.             !!!!!!redil

Dolny rz•d od lewej: trener Miros"aw Staniec, Julija So-
kolova, Anna Sznyrowska, Ana Alekperova, Katarzyna 
Podsiad"a, Magdalena Dudek, Olha Zubchyk, Raymonda 
Kudyte, Paulina Kawalec
Górny rz•d od lewej: Agata Siczek, Mariola Lisowska (ka-
pitan dru•yny), Edyta Smolak, Agata Gu•ciora, Katarzyna 
Kiedrzynek, Katarzyna Derbich, Joanna Rura, Maryna 
Huzarewicz, Anna Grudzi!ska, Paulina Paku"a.

Alekperova Anna, Gru-
dzi!ska Anna, Huza-
rewicz Maryna, Der-
bich Katarzyna, Dudek 
Magdalena, Kiedrzynek 
Katarzyna, Kwietniew-
ska Dominika, Kudyte 
Raymonda, Lisowska 
Mariola, Mitrus Dorota, 
Naklicka Justyna, Pa-
ku"a Paulina, Podsiad"a 
Katarzyna, Rukasz Anna, 
Sokolova Julija, St•p-
niewska Justyna, Siczek 
Agata, Smolak Edyta, 
Zubchyk Olha, Rura Jo-
anna, Sznyrowska Anna, 
Kawalec Paulina, Gu-
•ciora Agata.

Kadra I dru(yny pi$ki no(nej kobiet GKS 
Górnik )&czna – runda wiosenna 2010/2011

Zmiana lidera

Pi$karze w )a%cuchowie

-!Rok!2010!zaczynali"my!maj#c!ponad!
5!mln!z !bud$etowej!dotacji! i!2!mln!z !z!
projektu!unijnego.!Teraz!mamy!tylko!troch%!
ponad!1!mln!800!tys.!z !plus!nieca y!milion!
z!Europejskiego!Funduszu!Spo ecznego - 
t•umaczy Janina Bro•ska, dyrektor Powia-
towego Urz!du Pracy w "!cznej.

Co rz#dowe ci!cia oznaczaj# dla 
mieszka•ców powiatu? – Nie wi•cej 
ni• 200 osób dostanie 4-miesi•czny 
sta•, a rok temu mieli•my a• 663 sta-
•ystów, którzy praktykowali od 6 do 12 
miesi•cy – t•umaczy Bro•ska. I dodaje 
-  Zmniejszyli•my tak•e maksymaln! 
kwot• do"nansowania na rozpocz•cie 
dzia#alno•ci gospodarczej z 20 na ok. 12 
tys. z#. Takie •rodki "nansowe otrzyma 
co najwy•ej 40 osób, a w roku ubieg#ym 
skorzysta#o z nich 70 pocz!tkuj!cych 
biznesmenów. Rezygnujemy ponadto z 
do"nansowania studiów podyplomo-

wych i w znacznym stopniu ograniczymy 
szkolenia grupowe. 

W tym roku urz#d pracy skupia si! 
na najwa$niejszych celach: wspieraniu 
d•ugotrwa•ych bezrobotnych, osób nie-
pe•nosprawnych czy bezrobotnych po 
50-tce. - Wszystkie dzia#ania b•d! teraz 
efektywne, np. wybieramy takie sta•e, po 
których jest wi•ksza szansa na znalezie-
nie pracy – t•umaczy Bro•ska. 

Kamil Kulig

Mniej kasy w urz•dach pracy
dok. ze str. 1

Sekcja Motorowa GKS Bogdanka 
S.A. jest organizatorem pierwszych 
dwóch eliminacji  Mistrzostw Polski 
oraz Pucharu Polski w Cross Country 
w ramach o!cjalnych imprez PZM, 
które odb•d" si• 9 i 10 kwietnia 2011r 
(pocz"tek o godzinie 10). S" to elimi-
nacje rozpoczynaj"ce  sezon 2011 w tej 
dyscyplinie. Zawody odb•d" si• pod 
patronatem Per#a Browary Lubelskie 
S.A., Kopalni Lubelski W•giel „Bog-
danka” S.A. 

Zawodnicy Sekcji Motorowej b!d# 
mieli okazj! pokaza% swoje umiej!tno&ci 
i powalczy% o pierwsze punkty w sezo-
nie rozpoczynaj#c tym samym wy&cig 
do zdobycia  tytu•ów indywidualnych 
mistrzów Polski. Zawody b!d# zorgani-
zowane w bardzo atrakcyjnym i niety-
powym miejscu na terenie Lubelskiego 
W!gla „Bogdanka” S.A. Tor przejazdu 
b!dzie usytuowany na ha•dzie kopalni 
nazywanej przez zawodników „ksi!$y-
cowym krajobrazem”.

Warto przypomnie%, $e w sezonie 
2010 Sekcja Motorowa GKS Bogdanka 
S.A. zdoby•a tytu• Klubowego Mistrza 
Polski a zawodnicy sekcji zdobyli tytu•y 

indywidualnych mistrzów (Karol K!-
dzierski – Mistrz Polski w klasie E1, Ka-
mil Walczak – Mistrz Polski w klasie E2/
E3, Wiktor Wi!ckowski – Mistrz Polski 
w klasie Junior 85, Maciej Wi!ckowski 
– I Vicemistrz Polski w klasie Junior 85, 
Filip Wi!ckowski – II Vicemistrz Polski 
w klasie Junior ). Chcieliby&my równie$ 
zaznaczy%, $e ubieg•oroczne mistrzostwa 
w Cross Country, których sekcja by•a 
organizatorem zosta•y ocenione przez 
s!dziów PZM jako najlepiej zorganizo-
wane i najbardziej atrakcyjne mistrzostwa 
w Polsce.

Dodatkow# atrakcj# podczas tego-
rocznych mistrzostw b!dzie mo$liwo&% 
&ledzenia zmaga• zawodników bez ko-
nieczno&ci wchodzenia na ha•d!, na tele-
bimie usytuowanym przy torze przejazdu 
zawodników przy stre'e startu.

Wszystkich serdecznie zapraszamy 
do obejrzenia zawodów na $ywo i dopin-
gowania naszych zawodników w zdoby-
waniu pierwszych punktów w sezonie, a 
w trosce o tych, którzy nie b!d# mogli 
przyjecha% przygotowana b!dzie  relacja 
na antenie  TVP Lublin,TVP Sport oraz 
TVN Turbo.

Zapraszamy na Cross Country

maszewski Leon. Wszyscy dobiegli 
do mety. 

Kolejnym startem naszych by• XXXI 
Pó•maraton w Wi#zownej. W tym roku 
uko•czy•o bieg 1326 biegaczy amatorów. 
Z LW „Bogdanka” udzia• wzi!•o 12 osób. 
Poldipny Marek, który pobieg• najlepiej i 
by• 41, a nast!pnie: Stelmach Zbigniew, 
Bisek Marek, Gruca Krzysztof, Wroc•aw-
ski Stanis•aw, Kot Leszek, Frankowski 
"ukasz, Górski Stefan, Szczypek Jan, 
Iwanicki W•adys•aw, Tomaszewski Leon, 
Dudziak Andrzej.                           redil

Górnicy biegaj"

Kilkana$cie dni temu odby#a si• 
I Gala MMA w %•cznej. By#o to naj-
bardziej oczekiwane przez mi#o$ników 
mieszanych sztuk walki, wydarzenie w 
naszym regionie.

Hal! przy ulicy Ja&minowej w "!cznej 
szczelnie wype•nili kibice. Impreza rozpocz!-
•a si! chwil! po godzinie osiemnastej, poka-
zow# walk# w technice MMA. Ju$ na samym 
pocz#tku mogli&my przekona% si!, $e mamy 
do czynienia z prawdziwymi wojownikami - 
pola•a si! krew z rozbitych •uków brwiowych. 
Zawodnicy walczyli w klatce, dodatkowo 
widowisko by•o nagrywane przy pomocy 
kamery zamontowanej na wysokim wysi!-

gniku. Obraz przekazywany by• na ledowy 
telebim.

Podczas ca•ego wieczoru mieli&my oka-
zj! zobaczy% 8 walk. Niestety nasi rodzimi 
„'ghterzy” musieli ust#pi% miejsca go&ciom.  
Najwi!ksze emocje wzbudzi•a, nie jak 
mo$na by•o si! spodziewa% walka wie-
czoru, lecz poprzedzaj#cy j# pojedynek w 
którym wyst#pi• reprezentant CSW Hercu-
les - Norbert Piskorski i Bartosz Ró$ycki.  
Pomimo bardzo dobrego startu, niesamo-
wicie g•o&nego dopingu i efektownego 
rzutu, równie$ tym razem nie mogli&my si! 
cieszy% wygran# zawodnika z "!cznej.

Jak na pierwsze tego typu wyda-
rzenie, wypad•o ca•kiem nie*le. 
Oczekujemy zatem na kolejne 
imprezy z tego cyklu. 

Wyniki poszczególnych walk: 
Dawid Drobina pok. Grze-
gorza Lipskiego przez pod-
danie (skr!tówka), runda 1 
Open: Bartosz Ró$ycki pok. Nor-
berta Piskorskiego przez TKO 
(uderzenia w parterze), runda 1 
90 kg.: Remigiusz Gros pok.. Marcina 

Freitaga przez KO (lewy sierpowy), runda 1 
84 kg.: "ukasz Dobrowolski pok. Konrada P•a-
z! przez TKO (uderzenia w parterze), runda 1 
77 kg.: Dominik Wiewióra pok. Dawid 
Kiper przez poddanie (balacha), runda 1 
77 kg.: Tomasz Nebeling pok. Szymona Boniec-
kiego przez TKO (uderzenia w parterze), runda 1 
70 kg.: Kamil Korycki pok. Patryka Mitu•! przez 
poddanie TKO (uderzenia w parterze ), runda 1 
66 kg.: Micha• Lelek pok. Emila Bia•czaka 
przez poddanie (kimura), runda 2       

                                                         Arek

Mieszane sztuki walki w %•cznej
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Og#oszenia drobne

Pod patronatem wójta gminy Ludwin 
Andrzeja Chabrosa, Stowarzyszenie 
Kobiet Powiatu "!czy•skiego w ramach 
zadania Gminy Ludwin z dziedziny 
„Kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury”, 
zorganizowa•o  cykliczn# imprez! T•usty 
Czwartek – „Ludwi•skie smaczki” ma-
j#c# na celu zaktywizowanie i integracj! 
mieszka•ców gminy oraz promocj! trady-
cyjnych produktów lokalnych. 

T•usty czwartek w Ludwinie odbywa 
si! ju$ od 10 lat a wi!c to ju$ tradycja. Nie 
dziwi wi!c ogromna frekwencja, w sali 
brakowa•o miejsca. Na imprezie pojawili 
si! tak$e zaproszeni go&cie na czele ze 
starost# Adamem Niwi•skim. Podczas 
spotkania mo$na by•o obejrze% wyst!p 
&wietnego kabaretu ”Szara Eminencja” 
oraz wystaw! prac  lokalnych twórców i 
r!kodzie•a. Wielk# niespodziank# by• wy-
st!p Klubu Seniorów z Ludwina. Okaza•o 
si!, $e &piewaj#co przygotowani seniorzy 
zachwycili publiczno&% i niestety ich wy-
st!p by• zdecydowanie za krótki. 

Odby•y si! równie$ dwudniowe 
warsztaty kuchni tradycyjnej w których 

uczestniczy•y ch!tne mieszkanki gminy. 
Podsumowaniem by• konkurs kulinarny, na 
który zg•oszono 56 potraw. Komisja oceni-
•a przygotowane produkty wed•ug kategorii 
i kryteriów oceny zawartych w regulaminie 
konkursu i przyzna•a nagrody. 

W kategorii potraw regionalnych 
pochodzenia zwierz!cego, ro&linnego i 
mieszanego pierwsze miejsce zdoby•a 
„Indyczka nadziewana, pieczona” Wie-

s•awy Wójcik z Zezulina 
Pierwszego, drugie „Schab 
z pieczarkami” Doroty Wo$-
niak z Ludwina, a trzecie 
„Pasztet z selera” Amelii 
Barabasz z Dratowa.

W kategorii „Pierogi, 
ciasta i chleby” najwy$ej oce-
niono „Saszetki z farszem” 
El$biety Czarneckiej z Drato-
wa, drugie miejsce przyznano 
„P#czkom z Ludwina” Urszu-
li Lipskiej z Dratowa, a trze-
cie „Pierogom z soczewicy” 
Wandy Ol!dzkiej z Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Ludwinie.
W kategorii „Napoje, nalewki i prze-

twory” jurorom najbardziej przypad•a do 
gustu „Nalewka z kwiatu czarnego bzu” 
Anny Czarneckiej z Gr#dów, nast!pnie 
„Nalewka na w!gierkach” Zo' i Tr!bickiej 
z Kaniwoli, a trzecie miejsce przyznano 
„Sa•atce z pomidorów” Marii +ak z Ze-
zulina Ni$szego.

Wyszukane  i wyró$nione dania 
w konkursie b!d# wizytówk# naszego 
regionu i by% mo$e znajd# si! na Li&cie 
Produktów Tradycyjnych. Impreza za-
ko•czy•a si! degustacj# potraw kuchni 
tradycyjnej i zabaw# w rytmach utworów 
zespo•u „Player”.

Ludwi&skie Smaczki

zdj•cia A. Pasieczny

Wynajm•  auto marki Jaguar do &lubu. Tel: 
607-974-094.
Sprzedam mieszkanie 75,5m2 (akt notarialny), 
4 pokoje, widna kuchnia, •azienka, oddzielne 
WC, du$y balkon, piwnica2/2, w cenie rów-
nie$ dzia•ka 5 ar w ogródkach dzia•kowych 
niedaleko mieszkania. Cena do uzgodnienia. 
Tel: 506-154-563 (Wierzbica Osiedle)
Sprzedam mieszkanie w Milejowie, 
wspólnota mieszkaniowa, I pi!tro, 46m2, 2 
pokoje, cena 140tys./ do uzgodnienia. Tel: 
81 75 72 096; 505-049-035, po 15-tej.
Sprzedam dzia•k! rolno-budowlan# 1ha 
30ar "!czna-Tr!baczów, Cena do uzgod-
nienia. Tel: 530-503-280.
Sprzedam dzia•k! 17ar, po•o$on# w "!cz-
nej przy ul. Ogrodowej nr dzia•ki 2464/7. 
Cena do uzgodnienia. Tel: 513-156-747.
Sprzedam Wartburga 1,3, 91r.; beznzyna<gaz. 
Cena do uzgodnienia. Tel: 663-499-056.
Wynajm•  kiosk lub sprzedam (za Wame-
xem); wynaj!cie 400z•./mc; sprzeda$ 12 
tys. Tel: 603-965-902

Do wynaj•cia lokal 50m2 w centrum 
"!cznej (za Wamexem) cena 40z•./m2 < 
media na ka$d# dzia•alno&% gospodarcz# 
lub biuro.Tel 603-965-902.
Opiekunka do dzieci z wieloletnim do-
&wiadczeniem (praca w przedszkolu), tylko 
na terenie "!cznej. Tel: 698-084-737.
Sprzedam dom pi!trowy 300m2 z ogrodem ( 10 
ar) ,wynajm! lub sprzedam. Cena do uzgodnie-
nia. "!czna.  Tel: 81 75 20 196; 794 983 352.
Sprzedam dzia•ki budowlane w Starej Wsi 2,5 
km od "!cznej, 20 i 32 ar, naro$ne przy drodze 
asfaltowej, pe•na dokumentacja, szer. 39m, 
cena do uzgodnienia. Tel: 602-598-557.
Sprzedam mieszkanie w "!cznej 36m2, 
ul.Skarbka ,I pi!tro ,150tys./do uzgodnie-
nia. Tel: 510-539-736.
Poszukuj• opiekunki do chorej kobiety, 
najch!tniej ca•odobowo w "!cznej. Tel: 
667-809-917.
Sprzedam kiosk typu RUCH , ok. 20m2 w 
"!cznej cena 2 tys./ do uzgodnienia. Tel: 
785-865-777.
Sprzedam dzia•k! rolno-budowlan# 80ar 
w Szpicy, na trasie "!czna-Siedliszcze          

(10 km od "!cznej) szer. 22m, cena 11 tys., 
wszystkie media. Tel: 81 752 17 02.
Sprzedam przyczep! wywrotk! D 732 
na niskich ko•ach, maszyny stolarskie, 
p•ugi 5 podorywkowe fabryczne. Tel: 
667-190-188.
Wynajm•  niezale$ny pokój dla m!$czyzny 
w domku jednorodzinnych w "!cznej. Tel: 
669-891-232.
Sprzedam dzia•k! budowlan# Kol. "uszczów, 
20ar, Cena do uzgodnienia. Tel: 81 750 12 79.
Sprzedam rozrzutnik obornika w dobrym sta-
nie. Cena do uzgodnienia. Tel: 81 750 12 79.
Sprzedam mieszkanie M5, 83m2; 4 po-
kojowe, I pi!tro, O&. Bobrowniki "!czna 
lub zamieni! na mniejsze M2 lub M3 Tel: 
663-485-066.
Profesjonalne wype•nianie pitów. Tanio, 
szybko i rzetelnie. Tel: 726 375 742. Cena 
30z•./pit.
Sprzedam Wolkswagen POLO CLASSIC 
1,4 kat. B, 99r.; 86 000 km. Cena do uzgod-
nienia. Tel: 696 682 011.
Sprzedam lodówk !  E lek t ro lux , 
wys.150cm. Cena 400 z•. ( do uzgodnie-
nia). Tel: 692-882-704.
Sprzedam dzia•k! budowlan# 0,26h w 
Starej Wsi/ k "!cznej. Cena 70 tys./ do 
uzgodnienia (komplet dokumentów). 
Tel: 723-139-051.
Sprzedam Renault Scenic Grand ( 7 os.) 
2008r; 40 tys. km, srebrny metalik, 1,9DCi, 
130KM. Cena 37900z•./ do negocjacji. Tel: 
603-683-900.
Sprzedam Renault Modus (nowy model) 
2008r., 30tys. km, be$ metalik, 1,5DCi. 
Cena 27900z•. Tel: 603-683-900.
Kupi• ziemi•  roln# w okolicy "!cznej. 
Tel: 81 752 09 37.


